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کارگردان مجموعه »دردسرهای 
دستمزدهای  گفت:  شیرین«  
نمایش خانگی«  نجومی »شبکه 
آفتی است که باید فکری به حال آن 
کرد و این موضوعی ضربه زننده برای 
سینما و صنعت تصویر است. سهیل 
موفق در گفت وگو با »ایرنا« بیان 
کرد: کرونا تاثیرات زیادی در کار ما 
برجا گذاشت؛ به شخصه این موضوع 
بر کارم اثر داشت به این شکل که 
پیش از همه گیری کرونا درخواست 
پروانه ساخت فیلم جدیدی را داده 
بودم که از همان زمان تا به همین 
امروز کار خوابید. این کارگردان 
در پاسخ به این پرسش که چرا 
به رغم کمرنگ شدن داستان کرونا 
ظرفیت  با  سینماها  بازگشایی  و 
صددرصدی، همچنان شاهد رکود 
اظهارداشت:  در سینما هستیم، 
این موضوع 2 دلیل واضح دارد؛ 
همچنان که اقتصاد در این دوسال 
در همه جنبه ها تضعیف شد، حوزه 
فیلمسازی هم از این موضوع استثنا 
نبود و نیست و بر آن اثر گذاشت و 
دلیل دیگر اینکه در این مدت تمرکز 
و  تولیدکنندگان  تهیه کنندگان، 
سرمایه گذاران به سمت ویدئورسانه 
و پلتفرم ها رفت و کم کم شاهد بودیم 
که همه اسامی بزرگ و کوچک 
پلتفرم ها  سمت  به  ما  سینمایی 
رفته اند. موفق خاطرنشان کرد: 
حدود ۵ سال پیش درمورد سینمای 
کودک صحبت کردم و آن زمان 
این دل نگرانی را داشتم که به شیوه 
رکود  موجب  پیش رفتن  مرسوم 

مضاعف سینمای کودک خواهد 
شد و امسال سالی بود که اصلا 
فیلم کودک نداشتیم و این بسیار 
بد بود. کارگردان فیلم سینمایی 
»پاستاریونی« )۱۳۹۷( در پاسخ به 
این پرسش که چرا فیلم های کمدی 
فروشی بسیار با اختلاف نسبت به 
سایر محتواها دارند، تصریح کرد: 
دلیل این موضوع در جامعه ما و 
ابعاد سبد خانواده های ماست که 
ترجیح می دهند وقتی بودجه ای 
اندک برای رفتن به سینما دارند 
آن را بگذارند و به دیدن یک فیلم 
خانوادگی بروند که آنان را شاد 
می کند. وی افزود: وقتی مردم در 
فشار هستند ترجیح می دهند یکی 
دو ساعتی که با خانواده در سینما 
هستند به چیزی فکر نکنند و برای 
دقایقی شاد باشند و به همین دلیل 
کمدی- اجتماعی طرفدار بیشتری 
دارد. موفق تاکیدکرد: از دیگر سو 
امروز وضعیت اقتصادی به این سمت 
پیش رفته که مردم در خانه بنشینند 
و فیلم ها را در پلتفرم ها ببینند. 
کارگردان فیلم سینمایی شکلاتی 
)۱۳۹۵( در پاسخ به این پرسش که 
دستمزدهای نجومی در تولیدات 
شبکه نمایش خانگی که توقعاتی 
را در بین بازیگران ایجاد کرده، چه 
مشکلاتی را برای فیلمسازان ایجاد 
کرده است، یادآور شد: این موضوعی 
است که بزرگواران عرصه سینما 
مدت هاست درباره آن حرف می زنند 
و به نظرم حقیقتا یک آفت است که 

باید فکری به حال آن کرد.

 تک  ژانری ایرادی ندارد
وی افزود: فیلمسازان مستقل 
و کسانی که سرمایه محدودی در 
اختیارشان هست و از سوی دیگر 
تولیدکنندگان محتوا در ژانرهایی 
که اقبال کمتری نسبت به آنها در 
مخاطب وجود دارد، وقتی به سراغ 
دوستان بازیگر و سوپراستارمان 
می روند چون پیشنهادات اغواکننده 
در  مالی  لحاظ  به  یک  درجه  و 
شرایط اقتصادی حال حاضر ندارند، 
این چهره ها راضی به همکاری و 
همراهی ای نمی شوند. به همین دلیل 
فیلمسازان مستقل با بودجه محدود 
که خواهان تجربه سینما به شکلی 
تجربی تر هستنند، وسع شان به این 
همکاری نمی رسد و این موضوعی 
ضربه زننده برای سینما و صنعت 
تصویر است. موفق ادامه داد: این 
موضوع به صورت غیرمستقیم به 
جریان اقبال از کمدی ها دامن می زند 
چرا که کمدی ها بعضا هزینه هایشان 
این  و  بازمی گردد  با سودکلانی 
یک رویه شده است که بسیاری از 
کارگردانان و بازیگران، تهیه کنندگان 
و تولیدکنندگانی که ما فکرش را هم 
نمی کردیم یک روزی ژانر خودشان 
را ترک کنند. موفق در توضیح این 
مطلب که تک ژانری شدن سینمای 
ایران موضوعی قابل تامل است، 
بیان کرد: این موضوع در ذات خود 
ایرادی ندارد چرا که یک فیلمساز و 
تهیه کننده باید همه جنس ژانری 
را تجربه و کار کند اما اینکه همه 
تمرکزها به سمت شکلی خاص از 

سینما )کمدی- اجتماعی( گرایش 
پیدا کند بعدها آسیب فراوانی ایجاد 
می کند؛ ضمن اینکه اسمی که از 
جنش و مضمون سینمای ایران 
در سطح جهانی وجود داشته را 
تحت الشعاع قرار می دهد. موفق 
در توضیح فعالیت سینمایی خود 
تصریح کرد: به تازگی سریال نوروزی 
به  را  شیرین  دردسرهای  سیما 
اتمام رسانده ام که ۱۳ قسمت بود 
و پخش آن به اتمام رسیده و قرار 
است که بازپخش آن در شبکه تماشا 
روی آنتن برود اما کار سینمایی ام 
همان کاری بود که اشاره کردم و 
در دوران کرونا به محاق فراموشی 
رفت. وی اظهارداشت: سرمایه گذار 
و تهیه کننده هم در این میان حق 
دارد چرا که فکر می کند وقتی این 
فیلم را با تو بسازم چه زمانی اکران 
می شود؟ چگونه اکران می شود؟ 
البته به تازگی اکران دوباره جریان 
یافته و خوشبختانه فیلم های کمدی 
جریان گیشه را مجدد راه انداخته 
است. امیدوار پیرو این داغ شدن 
گیشه در سینمای کمدی فیلم ها در 
ژانرها دیگر هم ساخته شوند و همه با 
هم دور سفره سینما و صنعت تصویر 
ارتزاق کنیم. این کارگردان بیان کرد: 
دیدی که به شخصه به کمدی دارم 
یک خانوادگی سالم است که یک 
خانواده با بچه کوچکشان هم بتوانند 
راحت بنشینند و آن را تماشا کنند و 
محتوا و قصه فیلم هم به صورتی باشد 
که بینندگان راضی از سالن سینما 

بیرون بیایند.

»فرانس 2۴« در فاصله چند 
دوره جدید  آغاز  به  مانده  روز 
جشنواره کن، ۵ استعداد جدید 
امسال این رویداد سینمایی را 
معرفی کرد که از جمله آنها، سعید 
روستایی کارگردان فیلم سینمایی 
»برادران لیلا« است. جشنواره کن 
2۰22 امسال میزبان سینماگران 
کهنه کار و باتجربه ای از برادران 
داردن و دیوید کروننبرگ تا میشل 
آزاناویسوس و جورج میلر خواهد 
بود اما همچون هر سال یکی از 
و  استعدادها  اهداف کن کشف 
معرفی چهره های جدید در سطح 

بین المللی است.

 »روستایی« در میان 
5 استعداد »کن«

رئیس سازمان سینمایی مطرح کرد 
حضور فیلم ها در 

جشنواره های خارجی 
 مستلزم دریافت 
پروانه نمایش 

بنابر نص صریح آیین نامه و دستورالعمل 
نمایش فیلم، هرگونه حضور و نمایش فیلم 
سینمایی در مجامع و جشنواره های خارجی 
مستلزم اخذ پروانه نمایش است. محمد 
خزاعی، رئیس سازمان سینمایی بیان کرد: 
حضور بین المللی سینمای ایران قطعا، یکی 
از ارکان مهم پیکره سینمای ملی ماست که 
در سپهر سیاست گذاری مدیریت سینمای 
کشور جایگاه ویژه ای دارد. برای این مهم 
به زودی آیین نامه روشن و شفافی به عنوان 
راهبرد بین المللی سازمان سینمایی تدوین 
و اعلام می شود. وی ادامه داد: آنچه در 
مورد حضور فیلم های بخش خصوصی در 
جشنواره های جهانی مهـــــم است رعایت 
آیین نامه های قانونی و دستـــورالعمل های 
اجرایی است که متاسفانه، در سال هایی 
در مقام اجرا و نظارت دچار مسامحه و 
سهل انگاری شده است. به گفته وی، قطعا 
بنا به نص صریح آیین نامه و دستورالعمل 
نمایش فیلم هرگونه حضور و نمایش فیلم 
سینمایی در مجامع و جشنواره های خارجی 
مستلزم اخذ پروانه نمایش است و قانون 
بر این امر صراحت دارد و قطعا، تخلف 
تهیه کنندگان در این زمینه، موجب خدشه 
در صدور پروانه نمایش، اکران و تولیدات 
بعدی کارگردان و تهیه کننده خواهد شد. 
رئیس سازمان سینمایی تصریح کرد: شایسته 
است تهیه کنندگان در صورت ارائه و تمایل 
برای شرکت در جشنواره ها، بازارهای فیلم و 
سایر عرصه های بین المللی با معاونت نظارت 
سازمان سینمایی هماهنگی های لازم را 
به عمل آورند تا در صورت پذیرفته شدن 
فیلم ها در جشنواره ها نسبت به بازبینی و 
صدور پروانه نمایش به موقع برای تسهیل 
در حضورهای بین المللی اقدام شود. وی 
مطرح کرد: اینکه فیلمی در جشنواره ای 
نمایش داده شود و امکان حضور در اکران 
داخلی، چه در سینماها و چه در نمایش 
خانگی و سایر ساحت های نمایشی را نیابد، 
پدیده خوشایندی نیست از این رو، ضروری 
است برای پرهیز از این امر سازندگان آثار 
نسبت به پایبندی به قانون و رعایت آن 
دقت کنند. خزاعی گفت: استانداردسازی، 
و  فعالیت ها  سرلوحه  عدالت محوری 
سیاستگذاری های سازمان سینمایی در 

دولت سیزدهم است.

بابک زرین: 

بهترین کارهایم با صدای »سالار عقیلی« است
آهنگساز قطعه »وطنم« می گوید که تهیه کننده و تیمی 
که پشت یک ستاره قرار می گیرند نقش بزرگی در موفقیت 
وی دارند، پس نباید حق و حقوق آنها نادیده گرفته شود. 
برنامه موسیقی محور »صباهنگ« میزبان بابک زرین 
موسیقیدان، آهنگساز و تنظیم کننده موسیقی سینما و 
تلویزیون شد و با او درباره موسیقی گفت وگو کرد. بابک 
زرین در ساخت بیش از 2۰ آلبوم موسیقی، به عنوان 
آهنگساز، با خوانندگان شناخته شده ایرانی همکاری 
داشته و موسیقی متن و تیتراژِ چندین فیلم و مجموعه 
تلویزیونی را نیز بر عهده داشته  است؛ از جمله فیلم های 
رحمان۱۴۰۰ و مجموعه های تلویزیونی ای همچون 
عاشقانه، تبریز در مه، معمای شاه، متروپل، ماموربدرقه، 
مهمان پذیر طوبی و.... زرین درباره قراردادهایی که 
خوانندگان جوان با تهیه کنندگان در صنعت موسیقی 
می بندند توضیح داد و بیان کرد: در همه جای دنیا خواننده 
فقط صاحب یک صدای خوب نیست، امروزه دنیا و صنعت 
موسیقی متفاوت از گذشته است. عوامل زیادی بر موفقیت 
یک هنرمند و چهره شدن او تاثیرگذار است؛ از جمله 
»صدای خوب، ظاهر خوب، انتشار مناسب کار، اجرای 
حرفه ای کنسرت و...« که همه این عوامل بعد از بسته شدن 
قرارداد به صورت حرفه ای و برنامه ریزی شده از صفر تا صد 
در یک کار تیمی به صورت حرفه ای تا چهره شدن هنرمند 
پیگری می شود. زرین در ادامه گفت: تهیه کننده و تیمی که 
پشت یک ستاره قرار می گیرند نقش بزرگی در موفقیت وی 
دارند، پس نباید حق و حقوق آنها نادیده گرفته شود. علت 
نارضایتی برخی از جوانان در این قراردادها درصد کمی 
است که تهیه کنندگان برای خواننده در نظر می گیرد. 
آهنگساز قطعه »وطنم« درباره این اثر افزود: زمانی که 
آهنگ »وطنم« برای اولین بار در جام جهانی 2۰۱۸ بعد 
از موفقیت فوتبالی پخش شد، من و سالار عقیلی بسیار 
مورد انتقاد قرار گرفتیم که »این موسیقی و ترانه کار 
فوتبالی نبوده...« ولی پس از گذشت سال ها همه مردم 
نه تنها فوتبال بلکه در تمام موفقیت های ورزشی ایران 
ترانه »وطنم« سالار عقیلی را می شنوند و احساس غرور 
می کنند که این نشانه ماندگاری اثر است و به نظر من کار 
»ایران، وطنم« یک اثر بدون تاریخ مصرف و ماندگار است. 
او همچنین درباره ادامه دار نبودن همکاری خود با سالار 
عقیلی پاسخ داد: بین من و سالار اختلاف نظر وجود دارد، 
ولی ما با هم بهترین کارها را در کارنامه هنری مان داریم 
همیشه ملودی من در بهترین کارهای همراه سالار است 
و متقابل صدای او هم در بهترین کارهای من هست، شاید 
باهم همکار نباشیم ولی دوست هستیم. وی افزود: من 
دنبال تجربه فضاهای متفاوت و نو هستم و تکرار را دوست 
ندارم اگر سالار عقیلی هم دوست داشته باشد می توانیم 

دوباره در این فضاها همکار باشیم. 

گـــزارش
»محمد بن زاید« رئیس امارات شد

ولی عهد ابوظبی رسما به  عنوان رئیس امارات انتخاب 
شد. به گزارش فارس، پس از درگذشت »خلیفه بن زاید 
آل نهیان«، »شورای عالی اتحاد« امارات متحده عربی، 
»محمد بن زاید آل نهیان« ولی عهد ابوظبی را به عنوان رئیس 
دولت این کشور انتخاب کرد. پیش تر، »محمد بن راشد 
آل مکتوم«، نایب رئیس دولت امارات، رئیس شورای وزیران 
و حاکم دوبی با محمد بن زاید به عنوان رئیس امارات بیعت 
کرده بود.  محمد بن زاید،  برادر خلیفه بن زاید رئیس سابق 

امارات است که در سن ۷۳ سالگی فوت کرد. 

برگزاری انتخابات در سومالی
در انتخابات ریاست جمهوری سومالی که یکشنبه 
آغاز می شود، ۳۹ نامزد باهم رقابت می کنند که مهم ترین 
آنها رئیس جمهور کنونی و رئیس جمهور سابق هستند. 
به گزارش ایسنا، انتخابات ریاست جمهوری سومالی با 
مشارکت ۳۹ نامزد آغاز می شود. این انتخابات برای دو 
سال به دلیل اختلاف درباره مکانیزم انتخابات پارلمانی 
میان دولت سومالی و رؤسای ایالت های فدرالی و اختلافات 
درباره کرسی های پارلمانی در منطقه جدو در جنوب 
سومالی بین محمد عبدا... فرماجو، رئیس جمهور کنونی و 
رئیس ایالت جوبالاند درباره کسی که نماینده ساکنان این 
منطقه در پارلمان سومالی است به تاخیر افتاد. مهم ترین 
نامزدهای این انتخابات محمد عبدا... فرماجو و حسن شیخ 
محمود، رئیس جمهور سابق هستند. اهمیت این انتخابات 
ریاست جمهوری در این است که احتمالا مقدمه ای برای 
عبور کشور از بن بست سیاسی است. این مساله ثبات 
سیاسی و امنیتی نسبی دولت های سابق را تهدید می کند. 

گفت وگو روسای جمهور روسیه و فنلاند 
روسای جمهــور روسیه و فنلاند طی تماسی تلفنی 
در خصوص پیوستن هلسینکی به ناتو گفت وگو کردند. 
به گزارش مهـــر به نقل از رویترز، »سائولی.نینیسته« 
رئیس جمهور فنلاند با »ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور 
روسیه در خصوص تصمیم این کشور برای پیوستن به پیمان 
ناتو گفت وگو کرد. خبرگزاری اینترفکس به نقل از پایگاه 
بلومبرگ اعلام کرد که رئیس جمهور فنلاند در تماس تلفنی با 
همتای روس خود برنامه هلسینکی برای عضویت در ناتو را با 
وی در میان گذاشته است. رویترز در گزارش خود به جزئیات 
بیشتری از گفت وگوی تلفنی سران روسیه و فنلاند اشاره 
نکرد. رئیس جمهور روسیه پیش تر مساله عضویت فنلاند و 
سوئد در ائتلاف نظامی ناتو را با شورای امنیت روسیه مورد 
بحث و گفت وگو قرار داد. این در حالی است که رئیس جمهور 
فنلاند در پیامی اعلام کرده بود که در تماسی تلفنی با 
»جوبایدن« رئیس جمهور آمریکا و »ماگدالنااندرسون« 
نخست وزیر سوئد، گام های بعدی کشورش برای عضویت در 

ناتو را مورد بحث و گفت وگو قرار داده است. 

 چین خواستار انهدام 
سلاح های کشتارجمعی شد

چین از کشورهای برخوردار از سلاح های کشتار 
جمعی از جمله تسلیحات بیولوژیکی و شیمیایی 
خواست در اسرع وقت ذخایر خود را منهدم کنند. به 
گزارش ایرنا از شبکه تلویزیونی سی جی تی ان، دای .

بینگ، معاون نمایندگی دائم چین در سازمان ملل 
در نشست شورای امنیت که در جریان آن مساله 
آزمایشگاه های بیولوژیکی در اوکراین مورد بحث قرار 
گرفت، گفت: ما از ممنوعیت و نابودی کامل همه 
سلاح های کشتارجمعی از جمله تسلیحات بیولوژیکی 
و شیمیایی دفاع می کنیم. وی افزود: ما قاطعانه با تولید، 
ذخیره و استفاده از تسلیحات بیولوژیکی و شیمیایی از 
سوی هر کشوری تحت هر شرایطی مخالف هستیم و 
از همه کشورهایی که هنوز تسلیحات بیولوژیکی و 
شیمیایی شان را منهدم نکرده اند، می خواهیم این کار را 
در سریع ترین زمان ممکن انجام دهند. وی تاکیدکرد: 
هرگونه ردیابی اطلاعات از فعالیت های بیونظامی باید 
باعث نگرانی شدید جامعه جهانی باشد. نماینده پکن 
ادامه داد: چین باردیگر از طرف های مربوطه می خواهد 
رویکردی مسئولانه را که به ابهامات مرتبط در زمانی 
مقرر پاسخ دهد، اتخاذ کنند و شفاف سازی جامعی را 
در پیش گیرند که شبهات جامعه جهانی را از میان 
بردارد. در جریان این نشست، روسیه اعلام کرد که 
قصد دارد اطلاعاتی در اختیار شورای امنیت سازمان 
ملل قرار دهد که حمایت کننده تحقیقاتی درمورد 
فعالیت های نظامی – بیولوژیکی در اوکراین باشد. 
»واسیلی.نبنزیا« نماینده دائم روسیه در سازمان ملل 
گفت: ما اطلاعات قابل توجهی که به نقض کنوانسیون 
تسلیحات بیولوژیکی و سمی از سوی آمریکا اشاره دارد، 
جمع آوری کرده ایم و به تهیه و تحلیل این اطلاعات ادامه 
می دهیم. روسیه پیش تر گفته بود که شواهد جدیدی 
از فعالیت های بیولوژیک نظامی آمریکا در اوکراین را به 
شورای امنیت سازمان ملل ارائه خواهد کرد. نیکولای 
پاتروشف دبیر شورای امنیت روسیه در کنفرانسی درباره 
مسائل امنیتی در جنوب روسیه گفت که آمریکا از خاک 
اوکراین برای آزمایش سلاح های میکروبی استفاده 
می کند. پاتروشف تاکیدکرد که این موضوع به ویژه در 
شرایطی مهم است که ایالات متحده آزمایشگاه های 
بیولوژیکی خود را در سراسر جهان از جمله برخی 
از آنها در نزدیکی مرزهای روسیه ایجاد کرده است. 
همچنین ایگور کریلوف رئیس نیروهای حفاظت از 
تشعشع، مواد شیمیایی و بیولوژیکی روسیه تصریح کرد: 
تولیدکنندگان مشهور واکسن کرونا از جمله شرکت های 
فایزر و مدرنا در فعالیت های نظامی و بیولوژیکی آمریکا 
در اوکراین مشارکت داشتند. وی افزود: شرکت های 
دارویی در اوکراین آزمایش های خود را بدون نظارت و 

استانداردهای بین المللی انجام می دهند. 

معاون وزیر امور خارجه روسیه:

روسیه نیت خصمانه ای نسبت به فنلاند و سوئد ندارد

جهــــان 
کوتــــاه

معاون وزیر امورخارجه روسیه گفت که 
روسیه هیچ نیات خصمانه ای علیه فنلاند 
یا سوئد ندارد. به گزارش ایسنا به نقل از 
اسپوتنیک، الکسانـــدرگروشکو، معاون 
وزیر خارجه روسیه گفت: همه اقدامات و 
لفاظی ها درباره اینکه بخواهند از روسیه 
دشمن و شیطان بسازند از نظر علوم سیاسی 
و نظامی عادی است، اما موضوع این است که 
روسیه را اصلا نمی توان به داشتن چنین 
مقاصدی متهم کرد. گروشکئو تاکید کرد که 
مسکو در مورد آینده وضعیت غیرهسته ای 
فنلاند و سوئد سوالاتی دارد، زیرا با پیوستن 
به ناتو عملا آن را کنار خواهند گذاشت. 
وی ادامه داد: به خوبی معلوم است که 
فنلاند و سوئد از جمله کشورهایی بودند 
که فعالانه از ممنوعیت و نابودی کامل 
تسلیحات هسته ای جهان حمایت کردند. 
اما ائتلاف ناتو خود را هسته ای اعلام کرده و 
گفته است تا زمانی که سلاح های هسته ای 
در جهان وجود داشته باشد، هسته ای 
باقی خواهد ماند. گروشکو به خبرنگاران 
گفت: این کشورها در گروه برنامه ریزی 
هسته ای ناتو شرکت خواهند کرد. این 
دیپلمات در پاسخ به این سوال که آیا روسیه 

احتمالا می تواند توانایی های هسته ای خود 
را در بالتیک مستقر کند، تصریح کرد که 
»برای صحبت در مورد این موضوع خیلی 
زود است.« گروشکو گفت: با اتخاذ تدابیر 
احتیاطی کافی که قابلیت بازدارندگی را 
تضمین می کند، باید پاسخ داد. پاسخ مسکو 
به گسترش احتمالی ناتو به این بستگی 
دارد که این ائتلاف تا چه اندازه دارایی های 
نظامی خود را به سمت روسیه منتقل 

می کند. در میانه افزایش تنش ها بر سر 
تلاش هلسینکی برای عضویت در ناتو 
به دلیل حمله روسیه به اوکراین، دولت 
مسکو اعلام کرد که برق فنلاند را قطع 
می کند. کمپانی  RAO Nordic، یکی از 
شرکت های تابعه هلدینگ انرژی دولتی 
روسیه که برق خود را در بازار شمال اروپا 
می فروشد، اعلام کرد: ما مجبور شدیم تا 
واردات برق را از ۱۴ می سال 2۰22 تعلیق 

کنیم. این کمپانی گفته که علت این تعلیق 
به خاطر عدم دریافت حق فروش برق در می 
است و عنوان داشته که دیگر نمی تواند برای 
تامین برق بیشتر از روسیه پولی پرداخت 
کند. این کپمانی همچنین گفت که به زودی 
شرایط را بهبود می بخشد و افزود: این یک 
وضعیت استثنایی است و نخستین بار است 
که در طول 2۰ سال گذشته برای ما اتفاق 
می افتد. این اپراتور شبکه توزیع برق فنلاند 
همچنین اعلام کرد که می تواند بدون برق 
از روسیه به فعالیتش ادامه دهد. ما برای 
این منظور خود را آماده کرده ایم. اوضاع 
نمی تواند سخت باشد. می توانیم از سوئد 
و نروژ برق بیشتری وارد کنیم. فقط ۱۰ 
درصد از برق مصرفی در فنلاند از روسیه 
است. این اقدام در حالی صورت می گیرد 
که فنلاند اعلام کرده می خواهد به ناتو 
ملحق شود و این اظهارش به مذاق روسیه 
خوش نیامده است. کرملین هشدار داده که 
روسیه، عضویت فنلاند در ناتو را یک تهدید 
می داند و وزارت خارجه روسیه نیز گفته که 
مسکو مجبور می شود تا دست به اقدامات 
تلافی جویانه، تکنیکی- نظامی یا سایر موارد 

بزند تا با این تهدیدها مقابله کند. 

پس از آنکه واشنگتن اعلام کرد روابطش را با کشورهای 
جنوب شرقی آسیا افزایش می دهد، چین از آمریکا خواست 
به جای تقابل بلوکی، با حمایت از صلح و همکاری، نیازهای این 
کشورها را برآورده کند. به گزارش ایسنا، به نقل از وب سایت 
روزنامه ساوث چاینا مورنینگ پست، در نشست آمریکا با 
اعضای »مجمع کشورهای جنوب شرق آسیا )آسه آن(«، 
واشنگتن وعده داد تا بیش از ۱۵۰ میلیون دلار کمک کند. 

ژائولیجیان، سخنگوی وزارت امورخارجه چین گفت که پکن 
از هر طرحی با هدف توسعه درازمدت پایدار و رفاه مشترک در 
منطقه حمایت می کند. این سخنگو افزود: چین و آسه آن تعامل 
»برد - باخت« نخواهند داشت و از تقابل اتحادیه ها و بلوک ها 
حمایت نمی کند. او از آمریکا خواست تا نقشی مثبت و سازنده 
داشته باشد و ادامه داد: می خواهم بگویم که آمریکا و چین هر 
دو کشورهای منطقه آسیا - اقیانوس آرام هستند و می توانند 

دایره دوستان مشترکی داشته باشند. کلید آن شنیدن صدای 
کشورهای آسیا- اقیانوس آرام برای حفظ صلح و تعمیق 
همکاری هاست. ژائو همچنین از رایزنی های رودررو آتی چین و 
کشورهای آسه آن درباره مرام نامه یا هنجارهای رفتار در دریای 
چین جنوبی در کامبوج خبر داد. این گفت وگوها از سال 2۰۱۷ 
شروع شد اما در دو سال گذشته - غالبا به دلیل همه گیری 
کرونا - متوقف شده است. ژائو گفت که چین از حصول توافق 
در این باره اطمینان دارد و افزود: این مرام نامه یک پایه و اساس 
مستحکم تر برای ثبات دراز مدت ارائه می دهد. چین و دست کم 
چهار کشور آسه آن )ویتنام، فیلیپین، برونئی و مالزی( ادعای 

مالکیت بر مناطق مشترکی از دریای چین جنوبی را دارند. 

کاخ کرملین اعلام کرد که مسکو اصولا 
با دیدار ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روسیه و ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 
اوکراین مخالفتی ندارد، اما باید سند نهایی 
آماده شود. به گزارش ایسنا، دیمیتری 
پسکوف، سخنگوی کرملین در دیدار 
با خبرنگاران درباره احتمــال دیدار 
روسای جمهور دو کشور توضیح داد و گفت: 
در اینجا وضعیت به هیچ وجه تغییر نکرده 

است، شما موضع رئیس جمهور روسیه 
را به خوبی می دانید، هیچ کس اصولا 
مخالف برگزاری چنین جلسه ای نیست، 
اما باید مقدمات و زمینه آن به خوبی فراهم 
شده و برای آن آماده شد. وی همچنین 

خاطرنشان کرد: موضوع تنها تنظیم یک 
سند مناسب است که باید در بالاترین 
سطح نهایی شود. پسکوف همچنین با 
بیان اینکه هیچ گونه تلاشی برای حرکت 
به سمت سند مشترک روسیه و اوکراین 

وجود ندارد، عنوان داشت:  هیچ پاسخی از 
سوی کی یف به پیشنهادات مسکو وجود 
ندارد. شرایط ما کاملا مشخص است و 
به وضوح اعلام شده است. همه اینها به 
طرف اوکراینی تحویل داده شده ولی هیچ 
پاسخی دریافت نکردیم. این اظهارات پس 
از آن ایراد شد که روز جمعه ولودیمیر 
زلنسکی اعلام کرد آماده گفت وگو با پوتین 

است. 

چین: 

آمریکا باید از تقابل بلوکی بپرهیزد

دیمیتری پسکوف:

 مخالف دیدار »پوتین« و »زلنسکی« نیستیم

سهیل موفق:

آفت »شبکه نمایش خانگی« آفت »شبکه نمایش خانگی« 
دستمزدهای نجومی استدستمزدهای نجومی است

هفدهمین نشست »درآستانه« در 
فرهنگسرای اندیشه برگزار و طی آن 
از محمدرضا عقیلی،  آهنگساز  تقدیر 
شد. این مراسم با حضور فریدون 
شهبازیان، محمد اصفهانی، روزبه 
 .. و. سلطانی  شهره  نعمت اللهی، 
برگزار شد. همچنین در این رویداد 
برگزیدگان بخش جشنواره موسیقی 
در دو بخش پاپ و ایرانی معرفی 
شدند. فراخوان این جشنواره پیش 

از این منتشر شده بود. 

 تجلیل از 
» محمدرضا عقیلی «


